
Til miljøudvalget!

Emne: Ny type solceller!

  Jeg henvender mig for at høre udvalgets stillingtagen til den nye type solfanger som består af en tynd 
cadmium-telluride-film. Den er udviklet i USA og der er i dag investeret i et projekt i Tyskland i 
Megawatt klassen. Har man allerede taget stilling og forbudt den, vil jeg gerne vide hvorfor?
  Denne solcelle koster omkring 2 dollar pr. Watt for en privat forbruger. Har dog læst at det stof som 
indgår i filmen er forbudt i Danmark. Har dog også læst at det ikke bliver frigivet ved en evt. brand og 
det eneste tidspunkt det kan skade miljøet er når det skal bortskaffes igen.
  Kunne man ikke i regeringen for en gangs skyld være med på forkant. Lav et regelsæt for brug og 
afskaffelse af disse solceller. Det haster nu! Stol på de rapporter som ligger til grund for opsætningen i 
Tyskland! Ikke endnu et udvalg som skal til at undersøge sagen, hvis den allerede er godkendt i 
Tyskland!
  Hvis man tillader disse solceller vil det kunne betale sig at sætte dem op, hvis man stadig kan bruge 
nettoprincippet for afregning. Bedre med en LILLE gulerod end en pisk.
  De nye solceller er godt 11% mere effektive og koster kun ¼ af dem man kan købe på markedet nu. 
Det ville være en medvirkende mulighed for at kunne overholde de netop indgåede aftaler vedr. CO2.
Hvis disse solceller bliver godkendt i Danmark, kommer de op på taget af det hus vi planlægger at 
bygge. Afhængig af om vi får vores grund tinglyst i år! Dette har jo lange udsigter, og er ikke særligt 
erhvervsfremmende i en krisetid.
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